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Protokół nr 6.2024 

sesji Rady Gminy Przytoczna z dnia 27 czerwca 2024 r.  

 

Obrady rozpoczęto 27 czerwca 2024 r. o godz. 13.00 a zakończono o godz. 16:20 tego 

samego dnia, w sali narad Urzędu Gminy Przytoczna. 

 

Ad 1. 

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Romanowski o godz. 13.00 otworzył sesję 

i na wstępie poinformował o transmitowaniu obrad i przetwarzaniu danych osobowych 

osób obecnych na sali. Powitał nowo wybranych sołtysów, gratulując wyboru i życząc 

owocnej pracy. Po powitaniu radnych oraz gości oświadczył, że zgodnie z listą 

obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego 

składu rady gminy, wynoszącego 15 osób, stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji – listy obecności stanowią załączniki nr 1a, 1b, 1c 

do niniejszego protokołu.  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad i zwrócił się  

z pytaniem, czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad. 

Zastępca Wójta Anna Sawka zgłosiła wniosek o rozszerzenie porządku obrad  

o cztery projekty uchwał: 

1) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok, 

2) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2034, 

3) w sprawie poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości, podatku rolnego  

i podatku leśnego, wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości 

wynagrodzenia za inkaso, 

4) w sprawie wyrażenia woli kontynuacji członkostwa Gminy Przytoczna  

w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Rybacka Obra-Warta, 

Następnie Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Żaneta Wrona zgłosiła 

wniosek o rozszerzenie porządku obrad o dwa projekty uchwał: 

1) w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej przejęcia drogi powiatowej nr 1324F, 

2) w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej rozbudowy drogi gminnej ulica Górna  

w m. Przytoczna etap II. 

 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie 

zgłoszone wnioski: 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (14) Bogusław Chajduk, Krystian Gabryelski, Konrad Golec, Zbigniew Klusek, Maria 

Kuberska, Waldemar  Maciąg, Sylwester  Mędryk, Ewelina Mędykowska, Mirosław 
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Romanowski, Sławomir Sprohs, Katarzyna Strylewicz, Angelika Sudoł, Danuta 

Szczyszyk, Żaneta Wrona 

PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) Jolanta Góra 

NIEOBECNI (0) 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Romanowski poddał pod głosowanie 

zmieniony porządek obrad ustalając, kolejność zgłoszonych projektów. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) Bogusław Chajduk, Krystian Gabryelski, Konrad Golec, Jolanta Góra, Zbigniew 

Klusek, Maria Kuberska, Waldemar  Maciąg, Sylwester  Mędryk, Ewelina Mędykowska, 

Mirosław Romanowski, Sławomir Sprohs, Katarzyna Strylewicz, Angelika Sudoł, Danuta 

Szczyszyk, Żaneta Wrona 

PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNI (0) 

 

Przewodniczący Rady Gminy podsumował, że porządek dzisiejszej sesji przedstawia 

się następująco: 

1. Sprawy regulaminowe: 

− otwarcie sesji i stwierdzenie quorum, 

− ustalenie porządku obrad, 

− przyjęcie protokołu sesji nr III, IV i V Rady Gminy Przytoczna. 

2. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie od 23 maja do 27 czerwca 2024 r. 

3. Sprawozdanie z pracy komisji stałych w okresie międzysesyjnym. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Przytoczna o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

5. Raport o stanie gminy Przytoczna za rok poprzedni: 

− przedstawienie raportu o stanie gminy Przytoczna za rok 2023 

− debata nad raportem o stanie gminy Przytoczna 

a) głosy radnych 

b) głosy mieszkańców 

− głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Przytoczna wotum zaufania. 

6. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania uchwały budżetowej za 2023 rok: 

− opinia RIO o przedłożonym przez Wójta Gminy Przytoczna sprawozdaniu  

z wykonania budżetu za 2023 r., 

− opinia komisji rewizyjnej oraz komisji stałych w sprawie wykonania budżetu gminy 

Przytoczna, 
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− przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego gminy Przytoczna, 

− dyskusja, 

− głosowanie nad projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania uchwały 

budżetowej za 2023 rok. 

7. Absolutorium dla Wójta: 

− wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Przytoczna w sprawie absolutorium dla 

Wójta Gminy Przytoczna za 2023 rok, 

− uchwała RIO w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Przytoczna dotyczącym udzielenia absolutorium Wójtowi, 

− głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy Przytoczna z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok. 

8. Podjęcie uchwał: 

• zmieniająca uchwałę nr XXXI.172.2021 Rady Gminy Przytoczna  

z dnia 27 maja 2021 r. w sprawie wspólnej obsługi finansowej jednostek 

organizacyjnych zaliczanych do sektora finansów publicznych, dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Przytoczna; 

• w sprawie określenia zasad wyznaczania składu oraz zasad działania Komitetu 

Rewitalizacji w Gminie Przytoczna; 

• w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok; 

• w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przytoczna na lata 

2024-2034; 

• w sprawie poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości, podatku rolnego  

i podatku leśnego, wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości 

wynagrodzenia za inkaso; 

• w sprawie wyrażenia woli kontynuacji członkostwa Gminy Przytoczna  

w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Rybacka Obra – Warta; 

• w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej przejęcia drogi powiatowej nr 1324F; 

• w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej rozbudowy drogi gminnej ulica Górna  

w m. Przytoczna etap II. 

9. Sprawy różne. 

10. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Mirosław Romanowski poinformował, że wobec braku zastrzeżeń  

i uwag do protokołu sesji nr III, IV i V, uważa się protokół za przyjęte.   

 

Ad 2. 

Wójt Bartłomiej Kucharyk przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie od 

23 maja do 27 czerwca 2024 r. – sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 



4 

 

Będąc przy głosie Wójt i Przewodniczący Rady Gminy podziękowali byłym sołtysom za 

dotychczasową pracę. 

 

Ad 3. 

Sprawozdanie z pracy komisji stałych w okresie międzysesyjnym przedstawili: 

1) Danuta Szczyszyk Przewodnicząca Komisji Edukacji i Spraw Społecznych, 

2) Sylwester Mędryk Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego  

i Bezpieczeństwa Publicznego, 

3) Żaneta Wrona Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

4) Waldemar Maciąg Przewodniczący Komisji Rewizyjnej. 

Na tym temat wyczerpano. 

 

Ad 4. 

Przewodniczący Rady Gminy Przytoczna Mirosław Romanowski poinformował  

o następujących tematach: 

✓ udział w zakończeniu roku szkolnego. 

✓ analiza oświadczeń majątkowych, 

✓ interpelacja z dnia 11.06.2024 r. Radnej Eweliny Mędykowskiej w sprawie montażu 

brakujących tabliczek  kierunkowych z numerami posesji w miejscowości Krobielewo, 

✓ interpelacja z dnia 14.06.2024 r. Radnej Eweliny Mędykowskiej w sprawie remontu 

drogi w obrębie miejscowości Krobielewo na działce 151/1, 

✓ interpelacja z dnia 14.06.2024 r. Radnej Żanety Wrony w sprawie rozbiórki 

istniejącego przystanku autobusowego i posadowienia wiaty przystankowej  

w miejscowości Nowa Niedrzwica, 

✓ interpelacja z dnia 26.06.2024 Radnych Danuty Szczyszyk i Katarzyny Strylewicz  

w sprawie montażu lustra drogowego, 

✓ petycja z dnia 25.06.2024 w sprawie zniesienia zakazu postoju i zatrzymywania się 

przy ul. Gajowej 6, 

✓ pismo w sprawie propozycji spotkania w sprawie analizy mpzp w zakresie budowy 

farm wiatrowych – termin wyjazdu studyjnego ustalony zostanie na koniec sierpnia, 

początek września. 

Na tym temat wyczerpano. 

Ad 5. 

Raport o stanie gminy Przytoczna za rok poprzedni (załącznik nr 3 do protokołu): 

− przedstawienie raportu o stanie gminy Przytoczna za rok 2023 – raport 

przedstawiła Zastępca Wójta Anna Sawka. 

− debata nad raportem o stanie gminy Przytoczna 

a) głosy radnych 

W dyskusji głos zabrali: 
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Radna Jolanta Góra - Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Wysoka Rado, po 

zapoznaniu się z raportem jesteśmy bardzo radzi, że nasza gmina jest w takiej bardzo 

dobrej kondycji finansowej, że realizuje wiele zadań inwestycyjnych. Ale moje pytanie 

brzmi, dlaczego w 80% inwestycje wykonujemy w Przytocznej? Ja rozumiem, że 

Przytoczna to tak jakby nasza stolica i że musi pięknie wyglądać, ale może trzeba by 

było się pochylić nad mieszkańcami wiosek, którzy niejednokrotnie borykają się  

z problemami komunikacyjnymi, ponieważ nie ma tam linii autobusowej. Nie mają jak 

dojechać do sklepu, bo też na ich terenach nie ma tego sklepu. Nie mogą dojechać do 

pracy, do lekarza. Drogi, które posiadają, też nie są w stanie zadowalającym. 

Oświetlenie również nie zawsze spełnia swoje zadanie. Jest bardzo dużo zadań, którym 

należałoby się przyjrzeć. Oczywiście nie mówię tu o wszystkich wioskach, bo mamy  

w naszej gminie takie, które prężnie się rozwijają. Nie znam przyczyny, dlaczego tak 

jest, ale myślę, że tematowi należałoby się przyjrzeć. Dziękuję bardzo. 

Radny Konrad Golec - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni 

Państwo, raport jest obszernym dokumentem, który został opracowany bez określonego 

szablonu, który narzuciłaby Rada w formie uchwały. I tak jest od kilku lat. Dlatego nie 

tylko w naszej gminie, ale w większości gmin wiejskich, miejskich raport o stanie gminy 

to jest forma takiej trochę samochwałki, laurki. No i nic dziwnego, bo tak w zasadzie 

należy przedstawiać osiągnięcia i sukcesy. Dlatego gratulacje i podkreślam również, jak 

moja poprzedniczka, zaangażowanie i stan, poziom inwestycji, który w tej chwili się 

realizuje, kończy, jest w trakcie. Rok ubiegły był szczególny, jeśli chodzi o spływ 

środków z końcem kadencji poprzedniego rządu do samorządów, no i kumulacja, która 

w tym roku następuje. W tym raporcie jest mnóstwo informacji dotyczących tak 

naprawdę kompendium wszystkich działań, obszarów, które są realizowane na terenie 

gminy. Wspominałem o tym na Komisji Finansów, warto chyba podkreślić również  

w trakcie sesji. Niepokojąco wygląda, bardzo niepokojąco wygląda sytuacja, która dzisiaj 

w sprawozdaniu Wójta również się przewinęła, jeśli chodzi o demografię i dane 

demograficzne w naszej gminie. Dlatego, że liczba urodzeń zmalała zastraszająco. To 

jest ponad 20%, jeśli odniesiemy tylko do roku 2021. 2021 podkreślam. Natomiast liczba 

zgonów również w odniesieniu do 2021 roku wzrosła, o ponad 30%. To jest 

zatrważający stan, bo te statystyki, które jeszcze kilka lat temu analizowaliśmy przy 

okazji dyskusji na temat funkcjonowania szkół, one oscylowały około 60 urodzeń. Raport 

to jest również taki dokument, który oprócz wszystkich tych pozytywnych rzeczy, Wydaje 

mi się, powinien zawierać elementy, które by wytyczały kierunki do pracy, do poprawy 

nad różnymi przestrzeniami w przyszłym roku, w przyszłych latach. Chciałbym tu 

wspomnieć o ośrodku wypoczynkowym w Lubikowie, który w poprzedniej kadencji miał 

być priorytetem i niestety ugrzązł na etapie opracowywania miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego. No i tak naprawdę nie udało się z nim zrobić  

w poprzednim roku, również nic lub niewiele, oprócz zmiany wniosku do Dyrekcji 

Parków Krajobrazowych, które być może pozwolą na sprawniejsze opracowanie  

i szybsze opracowanie miejscowych planów. Chciałbym wspomnieć o tym, o czym 
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wszyscy Państwo słyszeliście, bo niedawno odbyła się kampania wyborcza. To był 

dobry moment, żeby słuchać się głosu mieszkańców i niestety tak naprawdę w każdej 

miejscowości mieszkańcy wspominali o wykluczeniu komunikacyjnym. W raporcie 

można wyczytać o wznowieniu połączenia linią kolejową, tylko jak przeanalizujemy to 

sobie szczegółowo, to będzie dotyczyło trzech, czterech miejscowości. Pozostałe 

miejscowości, te malutkie, one nadal będą się z tym problemem bardzo poważnym 

borykały. Nie ma żadnej informacji na temat oddanej do użytku strefy inwestycyjnej koło 

miejscowości Goraj, w którą zainwestowaliśmy ponad 1 500 000,00 złotych. A myślę, że 

jakieś działania tutaj, aby ściągnąć inwestora były podejmowane. No i ostatni element, 

na który chciałem zwrócić uwagę, w zasadzie nie, ale zwracają uwagę i przychylają się 

do tego również radni poprzedniej kadencji i obecnej, to jest taki status [niezrozumiałe] 

Szkoły Podstawowej w Wierzbnie, gdzie nie podejmowane są żadne kroki, ani 

spotkania, ani rozmowy i w ubiegłym roku również nie były podjęte w celu wypracowania 

pomysłu na funkcjonowanie tej szkoły. Ta sytuacja może doprowadzić do takiego 

momentu, że już wspominałem o tym na komisji, że rodzice zabiorą stamtąd dzieci,  

a zostaną nauczyciele. Działania, które może podjąć Wójt, Rada, tak naprawdę to jest 

późna jesień, początek przyszłego roku, aby od września mogło się coś zmienić. I to tyle 

na razie, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Romanowski - pozwolę sobie również 

zabrać głos w debacie nad stanem gminy, nad raportem o stanie gminy. Może trochę 

chaotycznie, bo tak jak już tutaj koledzy wspomnieli, że raport liczy 132 strony. 

Wynotowałem sobie takie informacje, które najbardziej mnie zainteresowały, które 

zwróciły moją uwagę i tak proszę Państwa. Już kilkakrotnie tutaj było wspominane 

zarówno na dzisiejszej sesji, jak i na Komisji Oświaty i Komisji Finansów o właśnie 

problemach demograficznych związanych z naszą gminą. I tylko tutaj może jeszcze kilka 

danych takich liczbowych. I proszę Państwa, ten wskaźnik dla gminy Przytoczna 

mieszkańców na dzień dzisiejszy w wieku, znaczy może nie na dzień dzisiejszy, tylko 

zgodnie z raportem na 2023 rok wskaźnik osób w wieku poprodukcyjnym to prawie 22%, 

natomiast składnik dla Polski to jest 20%. A jeszcze w 2010 roku było to 14%. Więc 

widzimy, jak ogromna jest tendencja do starzenia się społeczeństwa. I w związku z tym 

Proszę Państwa te działania, które często były nawet krytykowane tutaj w okresie i tego 

roku, i poprzedniego związane z pozyskiwaniem inwestorów na terenie naszej gminy.  

A również ten raport omawia m.in. strategię dla rozwoju gminy. I zarzucone było nam, 

bo my przecież realizujemy, nie tylko wójt, ale my również jesteśmy realizatorami tych 

zapisów strategii, że jakby naruszamy, czy nie realizujemy jednego z punktów 

strategicznych, celów strategicznych, to jest konkurencyjna gospodarka lokalna oparta  

o działalność sektora małych, mikro, małych i średnich przedsiębiorstw oraz 

innowacyjnych gospodarstw rolnych powiązane ze skutecznym systemem oświatowym  

i aktywnością zawodową mieszkańców. Ja tylko chciałem Państwu, bo tu był zarzut, że 

my umożliwiamy za dużym firmom inwestowanie na terenie Przytocznej, na terenie 

gminy Przytoczna, ja tylko chciałem Państwu przybliżyć fakt, że mikro, małe i średnie 
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przedsiębiorstwa to są przedsiębiorstwa liczące 250 pracowników, więc dla nas to są 

ogromne przedsiębiorstwa. I my tuta, zresztą my mamy nie tylko opierać się na tych 

małych i mikro, średnich, to jest tylko jakby element. Natomiast nie zamykamy 

możliwości pozyskiwania inwestorów nawet zatrudniających większą ilość osób. I proszę 

Państwa, jednym z celów jest również konkurencyjna gospodarka lokalna. A Ja 

pozwoliłem sobie encyklopedię administracji publicznej taki cytat Państwu przedstawić. 

Celem jej jest rozwój społeczno-gospodarczy przejawiający się przede wszystkim przez 

stałą poprawę jakości życia mieszkańców, napływ nowych i trwałych inwestycji oraz 

zwiększenie kreatywności mieszkańców głównie w postaci innowacji gospodarczych, 

technologicznych, środowiskowych, przestrzennych, społecznych i kulturowych. I proszę 

Państwa, pozyskiwanie nowych technologii, pozyskiwanie nowych firm, pozyskiwanie 

nowych inwestorów to jest przecież możliwość rozwoju i samorealizacji mieszkańców 

naszej gminy. Jeżeli mieszkańcy naszej gminy będą mogli się samorealizować na 

terenie gminy, no to unikniemy eksodusu mieszkańców. Unikniemy wyjazdu młodych 

ludzi poza teren gminy, ponieważ tutaj będą mogli się zrealizować, a tym samym no 

jakby ograniczymy te trendy [niezrozumiałe]. Tak. Więc to jest, myślę, oczywisty efekt 

pozyskiwania inwestorów, tak jakby przeciwstawiający się tej [niezrozumiałe] naszego 

środowiska. Niewątpliwą zasługą również tych inwestorów, czy inwestycji 

pozyskiwanych na terenie gminy to jest autonomia finansowa gminy. To o czym Pan 

Wójt mówił w swoim sprawozdaniu. Następuje od stycznia prawdopodobnie zmiana 

finansowania samorządów, tak a inwestorzy, którzy tutaj zadomowią się na naszym 

terenie, którzy rozpoczną działalność dają nam gwarancję stałości tych dochodów.  

W związku z tym i autonomię finansową niezależną od środków dotacji, subwencji 

napływających z zewnątrz. Ale również dzięki temu możemy, przecież o czym tutaj 

rozmawialiśmy wielokrotnie, dzięki pozyskiwaniu tych nowych inwestorów możemy 

zmniejszyć obciążenia finansowe mieszkańców. Możemy zmniejszyć podatki, możemy 

dokonać dopłat do wody, ścieków, czy chociażby śmieci, tak. O czym ostatnio 

rozmawialiśmy, bo przecież już mamy informację, że trzeba będzie pracować nad nową 

stawką wody. Więc te wszystkie elementy, pozyskiwanie tych nowych inwestycji, myślę, 

że jest jak najbardziej na miejscu wskazane i celowe. I jeszcze jeden element. No 

przecież jeżeli nasze społeczeństwo starzeje, to jeżeli będziemy mieli dochody 

zewnętrzne, podatki od firm, które tutaj na terenie naszej gminy powstaną, to oczywiście 

poprawimy jakość życia mieszkańców. Damy im możliwość rozwoju, samorealizacji. 

Również w tym wieku poprodukcyjnym zapewnimy im jakieś bezpieczeństwo na terenie 

gminy. Następny element, który zwrócił moją uwagę, to oczywiście finanse gminy. I tutaj 

z zadowoleniem należy przyjąć fakt, że zobowiązania nasze wynoszą 0,96%, a przy 

dopuszczalnym 15%. Więc mamy jeszcze ogromne możliwości zaciągania pożyczek. 

Mam nadzieję, że nie będzie potrzeba, ale gdyby się pojawiły jakieś środki, które są do 

wykorzystania i będą nam niezbędne, potrzebne, więc mamy tutaj jeszcze szeroką 

możliwość pozyskiwania nawet kredytów, aby sfinansować te działania. Kolejna rzecz to 

jest gminny program opieki nad zabytkami. Tutaj z zadowoleniem stwierdzam fakt, że 
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zarządzeniem Wójta włączono do kart gminnej ewidencji trzy karty dokładnie. To są, my 

nie posiadamy na terenie gminy jakichś takich znaczących obiektów architektury, które 

miały być objęte ochroną zabytków, poza tymi, które mamy wpisane, więc to najczęściej 

są posesje, czy domy. Ale mamy teraz trzy nowe karty. To są aleja akacjowe przy 

drodze Goraj i Lubikowo. To jest aleja przydrożna w Nowej Niedrzwicy i aleja 

przydrożna w Przytocznej, czyli ul. Lipowa. Mamy jeszcze taką jedną aleję w parku nad 

jeziorem. Mieszkańcy Przytocznej doskonale wiedzą. Myślę, że należałoby podjąć 

pracę, aby również tą aleję wpisać do ewidencji zabytków. Chciałbym również, tutaj  

w prawdzie nie ma Pana Prezesa, ale na ręce Pana Wójta złożyć podziękowania za 

modernizację urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych na terenie gminy, bo chyba 

pod tym względem jesteśmy tutaj wzorcem. Od nas czerpią inne gminy, z nas biorą 

przykład i myślę, że tutaj pod tym względem nie mamy sobie nic do zarzucenia, a wręcz 

przeciwnie, możemy się chwalić. Następna rzecz, proszę Państwa, na którą zwróciłem 

uwagę, to jest oczywiście remont obiektów sakralnych. To są te dwa nasze kościoły, 

które będą remontowane, czy są w trakcie. To jest kościół w Krobielewie i w Rokitnie, 

ale również miałbym taką ogromną prośbę do Pana Wójta, aby pochylić się nad 

kapliczką polną przy skrzyżowaniu dróg Przytoczna, Lubikowo-Rokitno, tak bo ta 

kapliczka, no niszczeje. Wprawdzie kilka lat temu został zbity tynk podobno po to, żeby 

osuszyć ten obiekt, tak, żeby te ściany wyschły. Natomiast myślę, że jakoś wspólnymi 

siłami może udałoby nam się pozyskać środki i wyremontować ten obiekt. Cenny chyba 

dla mieszkańców całej gminy, a tutaj szczególnie dla tych trzech miejscowości, Rokitno, 

Przytoczno-Lubikowo, stanowiący może nie element pielgrzymek, tak, ale wycieczek, 

wyjazdów i spacerów na pewno.  A poza tym też odwiedzany jest, jestem tam dosyć 

często, więc przyjeżdżają tam nawet osoby spoza gminy Przytoczna pomodlić się na 

razie przy zamkniętych drzwiach, ale być może właśnie dzięki naszej pracy udałoby się 

ten stan rzeczy zmienić. Chciałbym również zwrócić uwagę na działania promocyjne 

gminy i tutaj te wszystkie nasze mniejsze i większe działania oraz działania Gminnego 

Ośrodka Kultury myślę, że w zupełności zabezpieczają potrzeby społeczeństwa w tym 

zakresie. Chyba nikt z mieszkańców gminy nie narzeka na brak tego typu rozrywki, czy 

możliwości spełniania wolnego czasu, czy realizacji własnych zainteresowań, bo w tym 

zakresie chyba realizujemy się w 100% i przynajmniej na ostatnich, czy w ostatnim roku, 

na ostatnich sesjach, komisjach nie było uwag w zakresie działania jeżeli chodzi  

o promocję gminy, kultury, sportu na terenie gminy, a wręcz przeciwnie, również 

przecież możemy się poszczycić tym skalą finansowania i jednostki kultury, i klubów 

sportowych, i stowarzyszeń na terenie gminy, a wręcz nawet liczne stowarzyszenia,  

z którymi rozmawiam, z którymi mam styczność, zazdroszczą naszym lokalnym 

stowarzyszeniom, że tak mocno wspierane są przez gminę. Proszę Państwa, tak jak 

tutaj już też było wspomniane, realizowaliśmy 68 uchwał. Część jest jeszcze w realizacji. 

My nie jesteśmy nawet w stanie zapamiętać wszystkich tych uchwał i też proszę nas 

zrozumieć, bo to jest naprawdę potężna materia, ale też wynikająca z ilości inwestycji, 

które na terenie gminy w zeszłym roku zostały uruchomione, które trwają i które się 
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pojawią. Nie będę wymieniał tych inwestycji, one już były niejednokrotnie tutaj 

przedstawiane i przez Pana Wójta i przez Przewodniczących Komisji. I proszę Państwa, 

jeszcze jeżeli chodzi o gospodarkę odpadami, to już w bieżącym roku mieliśmy problem 

z kompostowaniem odpadów zielonych. Tak jak rozwiązać ten problem, aby zachęcić 

mieszkańców jednak do kompostowania do, tych odpadów zielonych i tutaj myślę, że 

wspólnie musimy popracować nad jakimś programem zachęcającym mieszkańców do 

kompostowania. Może to będzie zakup kompostownika, może, bo na razie w tym roku 

nie zagwarantowaliśmy właściwie żadnej formy jakby zachęcenia w tym zakresie, ale 

myślę, że ten rok też pozwoli nam nad pracą, aby zmobilizować mieszkańców, zachęcić 

do jednak kompostowania odpadów. I proszę Państwa jeszcze jedno na koniec, już 

takich uwag tutaj miałem, znaczy uwag, czy ewentualnych [niezrozumiałe] miałem 

znacznie więcej, ale już nie chcę przedłużać swojego wystąpienia, ale pozwolą 

Państwo, że jeszcze tylko zacytuję Państwu, ponieważ za chwilę będziemy głosowali 

nad wotum zaufania dla Wójta. To, a jeszcze jedna rzecz, proszę Państwa, biłem się  

w piersi na Komisji Oświaty, biłem się w piersi na Komisji Finansów, będę się bił również 

na sesji, bo sam sobie zarzucam i jestem tego winien, że nie należycie starałem się  

o budowę ścieżek rowerowych na terenie gminy Przytoczna. Nie mamy tych ścieżek, ich 

jest brak i tutaj, tak jak mówię, ja biję się w piersi. Od dzisiaj zaczynam walkę o ścieżki 

rowerowe na terenie naszej gminy. Myślę, że tutaj będę liczył na wsparcie i sołtysów w 

tym zakresie i radnych. Więc mam nadzieję na działania w tym zakresie tutaj inicjowane 

również przez Pana Wójta i proszę Państwa, cytat ze wspólnoty numer 9/1405 z 4 maja 

2024 roku. Czasopismo jest dostępne w Biurze Rady. I proszę Państwa, wotum 

zaufania. Wotum zaufania dotyczy przyszłych i obecnych relacji Rada Wójt. Służy ono 

typowemu określeniu się radnych i ustaleniu, czy większości udzielają poparcie Wójtowi 

i w domyśle będą z nim współpracować, czy nie. Brak wotum zaufania jest 

oświadczeniem woli Rady o braku współpracy. Dziękuję bardzo. 

Radna Katarzyna Strylewicz - ja tylko chciałam tak ad vocem tego, co Pan 

Przewodniczący powiedział odnośnie rozwoju infrastruktury przemysłowej. Oczywiście, 

że my wszyscy jesteśmy za i rozumiemy potrzebę tych względów ekonomicznych, tych 

względów miejsc pracy, chociaż przy tej hali w [niezrozumiałe], należy się zastanowić, 

czy te miejsca pracy w głównej mierze zajmowane są przez naszych mieszkańców.  

I mimo to nadal przez 3 lata obserwujemy spadek demograficzny w naszej gminie. Czyli 

w tym zakresie niestety nie możemy mówić o sukcesie tego planu. Czy dalsza realizacja 

zamierzeń przyniesie pożądane efekty w tym zakresie? No. Oczywiście, że czas 

pokaże, będziemy to obserwować. Ja jeszcze w tym kierunku chciałabym taki apel 

troszeczkę może do Państwa wygłosić, nas wszystkich, którzy będą podejmować różne 

decyzje, aby te decyzje były w przyszłości podejmowane z rozwagą, z pokorą, ze 

zdrowym rozsądkiem, abyśmy podchodzili do tego rodzaju właśnie przedsięwzięć  

i inwestycji. Wielką stratą dla całej naszej lokalnej społeczności będzie zamiana 

charakteru naszej gminy, być może pogorszenie jakości środowiska, jeśli postawimy na 

krajobraz typowo przemysłowy. Jeśli będziemy kierować się wyłącznie rządzą zysku  
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i wpływami do budżetu, które są oczywiście, że bardzo ważne. Dlatego jeszcze raz 

apeluję o rozwagę w podejmowaniu tak ważnych decyzji dotyczących naszej 

przyszłości, przyszłości naszych dzieci i następnych pokoleń. Dziękuję bardzo. 

Radny Konrad Golec - Panie Przewodniczący, ja chciałem wrócić jeszcze do 

dyskusji nad raportem. Umknęła mi jedna rzecz. Po raz pierwszy w raporcie z obiegu 

roku pojawiła się informacja, taka krótka, dotycząca działalności spółki SIM. Lubuski 

SIM. Przypomnę, że oprócz naszej gminy to jest gmina Sulęcin, Torzym, 

[niezrozumiałe]. A chciałbym wrócić do tego, dlatego że w tym informacji dotyczącej 

działalności jest również zapis taki informujący, kto tak naprawdę będzie mógł 

skorzystać z wybudowanych mieszkań, które w tej chwili się budują w wielorodzinnym 

budynku. Wydaje mi się, że to jest o tyle istotne, że pierwsza inicjatywa, pomysł i osoby, 

mieszkańcy naszej gminy, którzy wyrażali wodę, wolę, uczestniczyli w spotkaniach. 

Nawet była zorganizowana lista osób chętnych, które chciałyby skorzystać z tego typu 

mieszkań. N0 chyba ulegnie zmianie, biorąc pod uwagę kryteria, które tutaj w tym 

raporcie również się pojawiły. A one mówią o osobach wychowujących przynajmniej 

jedno własne lub przysposobione dziecko. Jest tutaj przedstawiona podstawa prawna, 

Dziennik Urzędowy z 2019 roku oraz osoby starsze w rozumieniu ustawy, również 

podstawa prawna, czyli osoba, która ukończyła 60. rok życia. I te osoby przynajmniej 

rozumiem, że z tego raportu wynika w pierwszej kolejności będą mogły skorzystać  

z mieszkań, które są budowane w ramach społecznej inicjatywy mieszkaniowej. 

Dziękuję. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej Brygida Konieczna - Wysoka Rado, Panie 

Przewodniczący, Panie Wójcie, szczerze powiem tak, przysłuchuję się tej całej debacie 

na temat raportu o stanie gminy Przytoczna. Jestem, powiem szczerze, nie 

przeczytałam, nie widziałam. Mieszkam tu, więc w sumie nie trzeba raportu, żeby 

wiedzieć, co się w naszej gminie dzieje, jak się dzieje, jak się żyje. I z tego, co widzę po 

mieszkańcach Przytocznej, żyje się coraz lepiej, tak. Ale tak ad vocem do tego, co 

powiedziała Pani Kasia, mówiąc o ochronie środowiska, to ja mam pytanie do Pani. 

Gdzie Pani widzi ochronę środowiska przy tym, że jesteście też, no Pani między innymi 

chyba też, o ile się nie mylę, przeciwna obwodnicy gminy Przytocznej? To ja się pytam, 

gdzie tu jest bezpieczeństwo? Gdzie tu jest ochrona środowiska? Gdzie tu jest 

bezpieczeństwo naszych dzieci, które idą do szkoły, które muszą przejść przez tą 

główną drogę, żeby do tej szkoły dotrzeć? Gdzie tu jest zdrowie psychiczne i fizyczne 

naszych mieszkańców? Nie ma, ja tego nie widzę. Więc uważam, że rozwój Przytocznej 

w kierunku pozyskiwania jakichś zewnętrznych inwestorów jest jak najbardziej 

potrzebny, bo chyba nie jeden mieszkaniec tego kraju chciałby mieszkać w gminie 

Kleszczów, określany jako Polski Kuwejt. Ja osobiście uważam, że jeżeli gmina 

Przytoczna ma takie możliwości rozwoju, to trzeba z tego po prostu skorzystać. Dziękuję 

bardzo. 
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Radna Katarzyna Strylewicz - Ad vocem, bardzo proszę. Pani Dyrektor, ja nie 

przypominam sobie, żebym ja w jakimkolwiek momencie i zdaniu powiedziała, że jestem 

przeciwko obwodnicy, naprawdę. Jeżeli takie słowa może mi Pani, nie wiem, 

przedstawić, udokumentować, to ja chętnie się z tym zapoznam, bo ja naprawdę nie 

pamiętam takiej sytuacji, nie czułabym się nawet w jakimś, nie wiem, żeby wypowiadać 

przeciwko, bo ja się oczywiście wypowiadałabym za. Co innego do jakiegoś kształtu, na 

który też się niestety temat nie wypowiadałam. Także proszę mi nie wkładać w usta 

słów, których naprawdę nie powiedziałam. Nie powiedziałam także, że jestem przeciwko 

rozwojowi naszej gminy Przytoczna i tego też mi Pani nie może zarzucić. Jestem za 

racjonalnym rozwojem. I tylko tyle powiedziałam. Nie powiedziałam nic negatywnego  

o tym raporcie poza tą skromną uwagą. Także proszę naprawdę. Czuję się w tym 

momencie zobowiązana do słowa ad vocem, bo czuję się poruszona tym, co Pani 

powiedziała. Dziękuję. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Danuta Szczyszyk - Panie Przewodniczący, 

Panie Wójcie, Szanowni Państwo, ja tylko króciutko chciałam się odnieść do tego 

raportu, do tego, co się wydarzyło na Komisji Edukacji. Właściwie nic strasznego się nie 

wydarzyło, tylko była dyskusja i w toku dyskusji była poruszona może takie 

niekoniecznie ważne sprawy, ale jedna szkoda, że Pani Wicewójt wyszła, ponieważ 

rozmawialiśmy na temat mobilnej okolicy, aplikacji mobilna okolica. Jak sobie Państwo 

przypominacie, w poprzedniej kadencji radni opowiadali się za tym, aby ta aplikacja nie 

została już dalej kontynuowana, żeby nie kontynuować tej aplikacji, wykupywania 

koncesji na tą aplikację. I szkoda, że Pani Wicewójt wyszła, ale myślę, że może Pan 

Wójt, albo Pani Sekretarz będzie wiedziała na temat nowości, którą planuje się 

wprowadzić do gminy i może warto by było powiedzieć kilka słów, żeby mieszkańcy też 

usłyszeli. Ale to był element, również raportu, także jeśli można kilka słów odnośnie 

nowego pomysłu. 

Wójt Gminy Bartłomiej Kucharyk – Szanowni Państwo, bardzo się ucieszyłem ze 

słów Pana radnego Golca, który powiedział, wróćmy do dyskusji nad raportem, bo 

odniosłem wrażenie, że jesteśmy w strategii rozwoju gminy na lata 2025-2035. Mówiąc 

o kwestiach przeszłości gminy, one oczywiście są ważne, drodzy Państwo, tylko 

jesteśmy w punkcie raport o stanie gminy, który jest podsumowaniem działalności gminy 

w 2023 roku. Ustawodawca zobligował Wójta, Burmistrza, Prezydenta w ustawie do 

tego, aby się skupił tylko i wyłącznie na tym, co się wydarzyło w poszczególnym roku  

i podsumował to co się wydarzyło, a nie na tym, bo do tego są zupełnie inne dokumenty. 

Państwo dzisiaj będziecie też między innymi głosować nad regulaminem kwestii 

związanej z rewitalizacją. Tutaj trzeba wpisać te wszystkie elementy oświetlenia i tak 

dalej. To są te dokumenty, a nie raport o stanie gminy. Raport jest podsumowaniem 

tego co udało się zrobić, tego co się nie udało zrobić, a uważam, że dzięki ciężkiej pracy 

pracowników merytorycznych Urzędu Gminy, kierowników jednostek organizacyjnych, 
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ich pracowników, oraz radnych, sołtysów, bo ten dokument jest podsumowaniem tej 

pracy. Ja mówię to co roku. Ja cieszyłem się bardzo jak ten dokument wszedł w życie w 

2018 roku, bo jest to swego rodzaju podsumowanie pracy, mimo że on jest 

czasochłonny, też pracownikom Urzędu Gminy, dyrektorom jednostek organizacyjnych, 

kierownikom. Dziękuję za przygotowanie tego raportu, bo tego nie przygotowała jedna 

osoba. Ten dokument przygotowało kilkadziesiąt osób, każdy ze swojego działu. Jak 

Państwo czytacie ten dokument, to widzicie wprost, że tam każdy ma swoją działkę. 

Kultura ma swoją działkę, to są dokumenty przesłane z tej instytucji. GOPS ma swoją 

działkę, to są dokumenty przesłane, czy informacje z tej instytucji. I po kolei szkoła, tu 

się możemy cieszyć ogromnymi sukcesami sportowymi i nie tylko tejże placówki. To są 

wszystko na ten dokument podsumowujący pracę w 2023 roku. To nie jest 

podsumowanie pracy Wójta, tylko dziesiątek osób, również mieszkańców gminy, bo jeśli 

mówimy o dochodach gminy, to są również mieszkańcy. Dzięki ich zaradności, 

przedsiębiorczości, co się wiąże z odprowadzeniem podatków, a później dochodami 

gminy, to jest cała społeczność. Dlatego cieszę się, że powstaje ten raport. Możemy 

mieć wgląd i zrobić sobie też własny rachunek sumienia, co się udało, co się nie udało, 

nad którymi elementami warto popracować w latach następnych. Ale tak jak jest dobrym 

pomysłem przygotowywanie tego dokumentu, O tyle uważam, że głosowanie później 

nad wotum zaufania dla Wójta, Burmistrza, Prezydenta, to jest swoista zabawka 

polityczna, no bo jak można dawać wotum zaufania Wójtowi, Burmistrzowi, 

Prezydentowi za raport, który tak de facto, na którym pracowało dziesiątki, jeśli nie setki 

osób, tak, a Wójt się pod tym raportem tylko podpisał, czy Burmistrz, czy Prezydent. 

Także tutaj trzeba mieć tą świadomość. To są organizacje pozarządowe, które są 

wymienione w tym raporcie, które też realizowały budżet gminy. To są sołtysi, fundusze 

sołeckie i tak dalej. To jest raport o stanie gminy i nad tym elementem powinniśmy  

w tym punkcie dyskutować. Ja nie mówię, że to jest nieważne, co Państwo 

powiedzieliście w tej dyskusji, ale to nie jest ten punkt dzisiejszego spotkania. 

Przynajmniej w większości. Pan Radny Konrad Golec wspomniał o tym, że nie ma nic  

w raporcie na temat kompleksowego uzbrojenia strefy inwestycyjnej. 66 strona, chyba, 

że mamy inne raporty, to tutaj jest wszystko napisane. Gmina Przytoczna oczywiście 

wydała 1 500 000,00 złotych, 1 670 000,00. Tylko blisko 850 000,00 było 

dofinansowane. Drodzy Państwo, ja nie jestem w stanie opisać, czy pracownicy 

merytoryczni każdego elementu, który jest tutaj, bo regulamin do tego konkursu, który 

jest Państwo doskonale znaczeni, że jest to 5-letni okres trwałości projektu, że po to 

pozyskaliśmy te pieniądze, żeby pozyskać inwestora, to ja musiałbym tu regulamin 100-

stronicowy jeszcze do każdej inwestycji dopisać, po to, żeby wszyscy znaleźli 

odpowiedzi na nurtujące ich pytania. Po to jest właśnie dyskusja. Po to mieszkańcy  

u Państwa jako radni sołtysi są tutaj, jesteście mieszkańcami, też mieliście czas na 

zapoznanie się z tym dokumentem i wprowadzenie to w swoich uwag. Bo to jest właśnie 

to, żeby tam te wszystkie pytania zadać, niejasności i tak dalej. Ja nie jestem w stanie 

pochylić się nad każdym projektem, bo to co Państwu mówię, każdy z tych projektów 
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realizowanych ma swój regulamin, swoje wytyczne, swoje kryteria. Jakbym miał do 

każdego z tych inwestycji go wkleić, to raport miałby to z 5 000 stron. No tak by to 

wyglądało, tak. Więc każdy, kto się chce zainteresować, dokumenty wszystkie są 

udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej. Oczywiście, jeśli trzeba będzie, to 

będziemy uzupełniać te informacje, no ale staramy się, tak jak w swoim sprawozdaniu, 

zawsze powtarzam Państwu, że mówię o najważniejszych sprawach. Jeśli Państwo 

chcecie dopytać o szczegóły, to dopytajcie. Bo jakbym miał w sprawozdaniu  

z działalności Wójta recenzować każdą swoją pracę minutę po minucie, no to 5 godzin 

sprawozdanie, tylko czy tego chcemy, tak? Uważam, że ten raport, osoby, które go 

przygotowały, zrobiły go w sposób rzetelny i wszystkie najważniejsze informacje, które 

mieszkańcy chcą pozyskać, w tym raporcie się znajdują. I to, co wcześniej mówiłem, 

tak? Raport jest podsumowaniem roku. On nie, od tego, co będzie w przyszłych latach, 

jeśli ktoś z Państwa mówi, że zabrakło tego, jakie są plany na przyszły rok, to nie jest 

ten dokument. Strategia rozwoju gminy, programy rewitalizacji i wiele innych 

dokumentów, w których zakładamy, co będziemy chcieli zrobić w latach następnych.  

A to jest tylko podsumowanie tego, co się wydarzyło w danym roku. Pan Mirosław 

Romanowski - program budowy ścieżek rowerowych. To też nie jest do końca tak, 

chociaż też ubolewam, że tych ścieżek nie ma. Jest to też jeden z pięt achillesowych 

gminy, ale też jak Państwo wiecie, jak była możliwość pozyskania środków na 

dokumentację pierwszej ścieżki Przytoczna- Lubikowo, no to te środki pozyskaliśmy. 

Póki co programów na budowę ścieżek nie ma. Jeśli będą, to będziemy starali się 

oczywiście te środki też pozyskiwać i te ścieżki budować. Tylko, że cały czas my 

musimy się odnosić do pytania jednego. To Państwo jako radni decydują o tym, jakie 

inwestycje Wójt będzie realizował? Czy będzie realizował budowę świetlicy  

w Twierdzielewie? Czy będziemy realizować, nie wiem, modernizację budynku po byłej 

szkole na potrzeby Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. To Państwo jako radni  

o tym zdecydujecie i macie teraz 5 lat szansy wykazać się, co w tej kwestii jesteście  

w stanie zrobić. Tylko, że niestety to, co Państwu cały czas tłumaczę potrzeby 

mieszkańców gminy Przytoczna są takie jak stół, a budżet taki jak kartka papieru. Jak 

się w jedną stronę przeciąga, to z drugiej strony brakuje. Trzeba wybrać te inwestycje, 

które są racjonalne. Ja się nie zgodzę z tym, że i to głośno zaakcentuję, że wszystkie 

inwestycje są realizowane w Przytoczne. Ja się z tym po prostu nie zgodzę, bo 

wystarczy wziąć budżety inwestycyjne z 5 ostatnich lat. Owszem, ten rok jest wyjątkowy 

dla miejscowości Przytoczna, ale wynika to z zupełnie innej kwestii. Jak Państwo się 

(…). Zwróćcie uwagę Państwo drodzy na jedną rzecz. 80% wszystkich inwestycji, które 

zrealizowaliśmy w ostatnich 10 latach, to są inwestycje z dofinansowaniem, czy unijnym, 

czy rządowym, czy jakimkolwiek innym. Staramy się te inwestycje realizować  

z dofinansowaniem, bo możemy wtedy zrobić 5 inwestycji, a nie 1. Tylko trzeba 

pamiętać o jeszcze jednej rzeczy. Każdy program ma swoje wytyczne. To nie jest tak, 

że my sobie siedzimy i wymyślamy, dzisiaj sobie zrobimy to. Tylko są programy 

skierowane na budowę świetlic, na budowę wodociągów. No nie można z pieniędzy na 
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budowę wodociągów wybudować świetlicy. I dedykacja tych programów. Ja chciałbym 

cały czas usłyszeć jedną rzecz, że była możliwość pozyskania środków, a ty tego nie 

zrobiłeś. To jest argument merytoryczny. Ale argument taki, że nie ma oświetlenia na 

terenie gminy, za mną nie przemawia, bo gmina Przytoczna pozyskała 800 000,00 

złotych na renowację oświetlenia. Tylko problem jest jeden. 12 września wygasa 

promesa. Żadna z gmin w Polsce jeszcze nie zrealizowała tej inwestycji, bo wystarczy 

przeczytać opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej, która nie zaleca delikatnie mówiąc 

realizacji tych inwestycji. Dlaczego? Dlatego, że gminy, a jest to ponad 800 gmin  

w Polsce, które cały czas czekają na regulacje prawne, muszą z pieniędzy publicznych 

zrobić modernizację oświetlenia, które przekażą prywatnej firmie, a prywatna firma, czyli 

operator, przez najbliższych 5 lat będzie od gminy pobierał opłatę na pieniądze gminne, 

które stanie się ich majątkiem i po 5 latach musimy przekazać ten majątek za 1% 

wartości. Każdy z tych elementów to jest poważne naruszenie prawa. My oczywiście 

jako organizacje samorządowe wnioskujemy do poszczególnych ministrów o realizację 

tych zadań. Tylko co ja mam poradzić na to, że program jest niezgodny z prawem? Ja 

to, co mogłem zrobić, zrobiłem. Pieniądze pozyskaliśmy. Dziękuję jeszcze raz 

pracownikom, bo ja tego sam nie robię, tylko to pracownicy tutaj pracują nad tymi 

wszystkimi zagadnieniami. Te środki są nam przyznane. Znaczy nie wiem, czy 

przyznane, bo minister właściwy do realizacji tego zadania mówi, że tych pieniędzy nie 

ma, ale to tylko mówi, ale się tam nie za bardzo coś w tym temacie dzieje. Wszyscy nas 

jako organizacje samorządowe odsyłają w tym temacie od Kajfasza do Annasza. 

Chodzimy, błąkamy się po korytarzach. Nie ma żadnej decyzji w tej sprawie poza tym, 

że dostaliśmy takie kartonowe czeki. To jest tyle odnośnie poruszonego tematu 

oświetlenia. To, co Państwu mówię. Państwo jako radni musicie decydować o jednej 

rzeczy. Ja przepraszam, że daję to jako przykład ale ten temat wywołała Pani radna 

Góra, więc będę się obrazowo posługiwał tym przykładem. Państwo w tej kadencji 

stanowicie się przed wieloma dylematami. czy remontować świetlicę wiejską  

w Twierdzielewie, czy remontować budynek GOPS-u, gdzie pracownicy zimą marzną, 

bo budynek pod termomodernizacją w żaden sposób nie jest dostosowany. Latem się 

parzą, bo temperatura 50 stopni. Kiedy pada deszcz, woda leje się na biurko i mogę 

mnożyć. Przy remoncie tego obiektu powstanie jeszcze różnego rodzaju społeczne 

inicjatywy i tak dalej. Więc pytanie jest jedno. Na który obiekt ja mam składać wniosek  

o dofinansowanie? Jakie, ile punktów z perspektywy Warszawy z całym szacunkiem 

dostani Świetlica w Twierdzielewie, a ile budynek GOPS-u? Gdzie budynek służy 

wszystkim mieszkańcom gminy Przytoczna obsługuje rocznie tyle i tyle osób. Można  

w nim zrobić, poza kwestiami oczywiście związanymi z GOPS-em i klub seniora,  

i planowane jeszcze realizacje innych zadań. O tym trzeba pamiętać, że projekty są 

dedykowane do realizacji poszczególnych inwestycji, a później jeszcze rozważyć, który 

ma większe szanse na dofinansowanie. Jeśli chodzi o kryteria ocen, one w większości, 

zaznaczam w większości, są jasno i wyraźnie napisane. To jest w przypadku budowy 

dróg, poprawy bezpieczeństwa, gdzie potem wszyscy przychodzą i krzyczą, że są 
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wysepki zwalniające na drogach. Są, bo to był jeden z kryteriów otrzymania 

dofinansowania. To nie jest to, że ktoś się nudził i sobie wymyślił wysepkę. Także trzeba 

też o tym pamiętać, tak i to, co jeszcze raz powtarzam. Ja naprawdę sobie robię 

rachunek sumienia bardzo często. Jeśli chodzi o hasła, że gmina nie realizuje inwestycji 

w sołectwach tylko w miejscowości Przytoczna, kategorycznie się z tym nie zgodzę. Bo 

w Przytocznej w przeliczeniu na mieszkańców powstaje najmniej dróg. Oczywiście ten 

rok jest wyjątkowy tylko i dlatego, że mogliśmy dostać dofinansowania, a budynki, które 

są remontowane, to w większości są budynki, które służą wszystkim mieszkańcom 

gminy Przytoczna, nie mieszkańcom sołectwa Przytoczna. Szkoła, przedszkola, żłobek, 

GOPS, Centrum Kultury, Dom Kultury i tak można bez końca wymieniać. To są budynki, 

które służą wszystkim mieszkańcom gminy Przytoczna. Jeszcze tutaj było coś (…). Pani 

Strylewicz wspomniała na temat demografii, czy to jest sukces. Ja uważam, że 

zrobiliśmy wszystko, co w naszej mocy, żeby demografię, spadek liczby ludności naszej 

gminy zatrzymać. Wybudowaliśmy, zaczęliśmy od budynków oświatowych, które dzisiaj 

powinny być chlubą naszej gminy. Żłobek budujemy jako pierwsza gmina  

w województwie lubuskim. Mieszkania, jeszcze za chwileczkę się do tego odniosę. 

Wybudujemy mieszkania. Wiecie Państwo, ile planujemy tych mieszkań wybudować. 

Zakupiliśmy grunty, staramy się cały czas o dofinansowania, a co nam bardzo dobrze 

wychodzi, skromnie mówiąc. Problem demografii to jest problem całego kraju. To jest 

nie tylko problem gminy Przytoczna. Województwo lubuskie w ciągu 10 lat wyludniło się 

o 65 000 ludzi. To są trzy miasta [niezrozumiałe] w ciągu 10 lat. W Polsce już są tylko 

trzy ośrodki, Warszawa, Gdańsk i Wrocław, w których nie spada liczba mieszkańców. 

Trzy. Już nawet Gliwice, Katowice dołączyły do tego niechlubnego rankingu spadku 

liczby mieszkańców. Nie wiem, co jeszcze mogę w tej sprawie zrobić. Robimy wszystko, 

polepszamy komfort życia mieszkańców, zapewniamy edukację, zapewniamy miejsca, 

przynajmniej staramy się, budownictwo wielorodzinne i będziemy jeszcze robić wiele 

innych rzeczy, ale przede wszystkim stwarzanie miejsc pracy to jest jeden również  

z tych elementów, który pozwoli nam, że ten spadek demografii, który jest nieunikniony, 

w całej Polsce, bo dzisiaj jak bierzemy, drodzy Państwo, dane statystyczne Głównego 

Urzędu Statystycznego, to już wiadomo, że dzisiaj w klasach 1-3 jest ponad 410 000 

uczniów, a w roku 3035 za 10 lat będzie ich tylko 270 000. Trzeba sobie zadać pytanie, 

czy to jest sukces? Dyplomatycznie w tej kwestii odpowiem tylko tyle. I odnośnie kryteria 

mieszkań, jak Państwo wiecie, tych mieszkań jest dużo. Ustawodawca wprost w ustawie 

o społecznej inicjatywie mieszkaniowej określił warunki przyznawania tych mieszkań. My 

w pierwszej kolejności nie możemy zrobić nic innego, jak tylko posiłkować się zapisami 

ustawy. Ustawa też się zmienia. Już była zmieniana chyba z czterokrotnie już od 

momentu, kiedy gmina przystąpiła do tego programu w związku z powyższym. Na dzień 

dzisiejszy mamy taki stan faktyczny, a co będzie dalej, to zobaczymy. Jeśli chodzi  

o kwestie, tutaj Pani radny Szczyszyk, cały czas staramy się korzystać z innowacyjnych 

rozwiązań, jeśli chodzi o udostępnianie informacji dla mieszkańców. Tutaj tych ofert, jak 

Państwo widzicie, informatyka cały czas galopuje, jeśli tylko pojawiają się nowe oferty. 
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Sami Państwo wiecie, jak tamta aplikacja, jakie miała zainteresowanie, takie, że 

zrezygnowaliśmy z domeny, bo kilkadziesiąt osób odwiedziło przez rok czasu tę stronę. 

No to nie będziemy utrzymywać czegoś, czym się mieszkańcy nie interesują. Staramy 

się szukać innowacyjnych rozwiązań, o których będę Państwa na bieżąco informował. 

Wracając do raportu o stanie gminy. Chciałbym jeszcze raz serdecznie podziękować  

w pierwszej kolejności osobom, które ten raport przygotowały, a przede wszystkim 

osobom, które są bohaterami tego raportu. Tak jak Państwo przeczytaliście, widzicie, 

kwestie dochodów to jest oczywiście kwestia nadrzędna. Smuci jeśli tematyka populacji, 

ale wszystkie pozostałe strony, gdzie Państwo czytacie, to jest podsumowanie pracy 

pracowników urzędu, podsumowanie pracy kierowników i dyrektorów jednostek 

organizacyjnych, ich pracowników, mieszkańców gminy Przytoczna, organizacji 

pozarządowych, jednostek OSP i wszystkich mieszkańców gminy Przytoczna. I nad tym 

jest to głosowanie. Dziękuję. 

Zastępca Wójta Anna Sawka – chciałabym bardzo króciutko uzupełnić. Panie 

Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Radny Konradzie Golec. Chciałam tylko 

wspomnieć jeszcze o konkretnych zapisach. Oczywiście trzymamy się przepisów 

mówiących o tym, jak powinien ten raport wyglądać. I tylko chciałabym wszystkich 

Państwa jeszcze poinformować, zapoznać króciutko z treścią przepisu obowiązującą, na 

podstawie której ten dokument powstał. Art. 28aa ustawy o samorządzie gminnym, ust. 

2 mówi o tym, że raport obejmuje podsumowanie działalności Wójta w roku poprzednim,  

w szczególności realizację polityk, programów i strategii uchwał Rady Gminy i Budżetu 

Obywatelskiego. To a propos tylko wspominam tych kierunków, których tutaj Panu 

zabrakło. Natomiast co do drugiej kwestii jeszcze chciałabym wspomnieć, że w raporcie 

o stanie gminnym przedstawionym w maju 2023 roku za 2022 rok była informacja  

o działalności spółki Lubuski SIM. I też tutaj odnoszę wszystkich, odsyłam, zapraszam 

do lektury od strony 56 do 57. Dziękuję serdecznie. Chciałam tylko uzupełnić o tej 

informacje naszą dyskusję. 

Radny Konrad Golec – ja w zasadzie dlatego, że no cieszę się, że jest dyskusja 

taka dosyć powiedziałbym dynamiczna i obszerna nad raportem. Chyba tak to powinno 

wyglądać. Do Pani Skarbnik w zasadzie pytanie takie uzupełniające do tej dyskusji. Czy 

gmina Przytoczna ma, otrzymała środki, przyznane środki na modernizację, remont 

GOPS-u? 

Skarbnik Joanna Matuszewska – gmina Przytoczna, jak na ten moment posiada 

promesę wstępną otrzymania tych środków. 

Radny Konrad Golec – na jaką kwotę? 

Skarbnik Joanna Matuszewska – na modernizację budynku Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej Gmina otrzymała promesę wstępną na kwotę 6 800 000,00 złotych. 
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Radny Konrad Golec - Wydaje mi się, że ta informacja to takie rozwijanie 

dylematu, które Państwo radni byście mieli mieć nad tym, czy GOPS, czy świetlica  

w Twierdzielewie. Bo tak naprawdę przy każdej promesie, którą otrzymywaliśmy, 

decyzja była jasna i klarowna. Korzystamy z dofinansowania. To jedna sprawa.  Ad 

vocem chciałem tylko moja uwaga dotycząca tej strefy inwestycyjnej w Goraju nie 

dotyczyła uzbrojenia. Ja uwagę swoją może nie wyartykułowałem dokładnie. Chodziło o 

to, że gmina zaangażowała tam poważne środki. I brakowało mi informacji, czy 

poczyniono działania, jakie, aby pozyskać inwestora, czy jest potencjalny inwestor i tylko 

tyle. Natomiast zaangażowanie środków, no ja doskonale wiem, jakie było. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Romanowski - ja również cieszę się  

z owocnej dyskusji, mam nadzieję owocnej dyskusji, ale długiej. No i to jest, proszę 

Państwa, ten czas właśnie na tego typu dyskusje, na zadawanie pytań. Cieszymy się, że 

ta dyskusja się odbyła. Ale tak jak wspominałem, ona już się odbyła. Zamykamy 

dyskusję i przechodzimy, proszę Państwa, do głosowania nad projektem uchwały  

w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Przytoczna wotum zaufania. 

b) głosy mieszkańców – Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Romanowski 

poinformował o braku zgłoszeń mieszkańców. 

 

− głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Przytoczna wotum zaufania. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (12) Bogusław Chajduk, Krystian Gabryelski, Zbigniew Klusek, Maria Kuberska, 

Waldemar  Maciąg, Sylwester  Mędryk, Ewelina Mędykowska, Mirosław Romanowski, 

Sławomir Sprohs, Angelika Sudoł, Danuta Szczyszyk, Żaneta Wrona 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Konrad Golec, Jolanta Góra, Katarzyna Strylewicz 

BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNI (0) 

Uchwałę zarejestrowano pod nr VI.24.2024 – załącznik nr 4 do protokołu. 

 

O głos poprosił Wójt Gminy Przytoczna Bartłomiej Kucharyk – ja to, co jeszcze raz 

powiem, chciałbym Państwu bardzo serdecznie podziękować za udzielenie te wotum 

zaufania z nazwy wójtowi gminy, a w rzeczywistości to, co wcześniej podkreślałem 

wszystkim autorom i bohaterom tego raportu, którzy tam się znaleźli. Myślę, że tym 

osobom na pewno jest to bardzo miłe i bardzo pomocne do tego, żeby nadal swoje 
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prace wykonywali w sposób tak rzetelny i tak właściwy, jak do tej pory. Dziękuję 

serdecznie. 

Na tym temat wyczerpano. 

 

Ad 6. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego (załącznik nr 5 do 

protokołu) wraz ze sprawozdaniem z wykonania uchwały budżetowej za 2023 rok 

(załącznik nr 6 do protokołu): 

• opinia RIO o przedłożonym przez Wójta Gminy Przytoczna sprawozdaniu   

z wykonania budżetu za 2023 r. (załącznik nr 7 do protokołu) – uchwałę nr 

197/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej 

Górze z dnia 8 kwietnia 2024 r. w sprawie wydania opinii o przedstawionym przez 

Wójta Gminy Przytoczna sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Przytoczna 

za rok 2023  odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Danuta Szczyszyk; 

• opinia komisji rewizyjnej oraz komisji stałych w sprawie wykonania budżetu gminy 

Przytoczna – przewodniczący Komisji stałych poinformowali o pozytywnej opinii 

każdej komisji, a Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Waldemar Maciąg odczytał 

opinię komisji (załącznik nr 8 do protokołu); 

• przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego gminy Przytoczna 

(załącznik nr 9 do protokołu) – informację przedstawiła Skarbnik Joanna 

Matuszewska; 

• dyskusja – w dyskusji głos zabrał Radny Konrad Golec – jeśli chodzi  

o sprawozdanie finansowe, to tylko tutaj chciałem się odnieść w zasadzie na 

Komisji Rewizyjnej. Pani Skarbnik wyjaśniła moje wątpliwości dotyczące 

podkreślę pozytywnej opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. Moje jakieś wątpliwości dotyczyły zobowiązań należności 

wymaganych na kwoty ponad 2 300 000,00 zł. Bo zazwyczaj tutaj rozmawiamy  

o tym, jak zwiększyć budżet po stronie dochodów, podwyższając podatki, czy 

poprzez inwestorów, którzy się tutaj znajdują. Mamy kwotę niebagatelną. Moje 

wątpliwości dotyczyły tego, czy przy wydaniu tej opinii skład orzekający konkretne 

zalecenia i wskazania przekazał, żeby podjąć dodatkowe jakieś działania, aby 

odzyskać te środki. Pani Skarbnik w zasadzie do bardzo szczegółowo to 

wyjaśniła, że nie ma takich zaleceń. I to, co w tej chwili, te czynności, które są 

wykonywane, podejmowane przez pracowników urzędu w celu odzyskania tych 

należności, to są działania wystarczające. Chciałem pogratulować przy okazji 

sprawozdania finansowego i tej opinii Pani Skarbnik i Panu Wójtowi, bo no w tej 

opinii tak naprawdę nie ma żadnych poważnych zastrzeżeń co do wykonania 

budżetu. A przypomnę i Państwo radni poprzedniej kadencji również o tym 

wiedzą, że my ten budżet zmienialiśmy praktycznie na każdej sesji. I on był 

naprawdę bardzo dynamiczny, dlatego moje z tej strony gratulacje. Jeśli chodzi  

o sprawozdanie finansowe, dziękuję. 
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• głosowanie nad projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania uchwały 

budżetowej za 2023 rok 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) Bogusław Chajduk, Krystian Gabryelski, Konrad Golec, Jolanta Góra, Zbigniew 

Klusek, Maria Kuberska, Waldemar  Maciąg, Sylwester  Mędryk, Ewelina Mędykowska, 

Mirosław Romanowski, Sławomir Sprohs, Katarzyna Strylewicz, Angelika Sudoł, Danuta 

Szczyszyk, Żaneta Wrona 

PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNI (0) 

 

Uchwałę zarejestrowano pod nr VI.25.2024 – załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad 7. Absolutorium dla Wójta: 

− wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Przytoczna w sprawie absolutorium dla 

Wójta Gminy Przytoczna za 2023 rok przedstawił Przewodniczący Komisji 

Rewizyjnej Waldemar Maciąg; 

− uchwała RIO w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Przytoczna dotyczącym udzielenia absolutorium Wójtowi (załącznik nr 11 do 

protokołu) – uchwałę odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Danuta 

Szczyszyk; 

− głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy Przytoczna z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) Bogusław Chajduk, Krystian Gabryelski, Konrad Golec, Jolanta Góra, Zbigniew 

Klusek, Maria Kuberska, Waldemar  Maciąg, Sylwester  Mędryk, Ewelina Mędykowska, 

Mirosław Romanowski, Sławomir Sprohs, Katarzyna Strylewicz, Angelika Sudoł, Danuta 

Szczyszyk, Żaneta Wrona 

PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNI (0) 

 

Uchwałę zarejestrowano pod nr VI.26.2024 – załącznik nr 12 do protokołu. 

Wójt Bartłomiej Kucharyk podziękowała za pracę nad budżetem Pani Joannie 

Matuszewskiej Skarbnikowi Gminy. 

Na tym temat wyczerpano. O godz. 15:21 Przewodniczący Rady Gminy zarządził 

15 minut przerwy w obradach. Obrady wznowił o godz. 15.42. 
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Ad 8. Podjęcie uchwał:       

1) zmieniająca uchwałę nr XXXI.172.2021 Rady Gminy Przytoczna z dnia 27 maja 

2021 r. w sprawie wspólnej obsługi finansowej jednostek organizacyjnych 

zaliczanych do sektora finansów publicznych, dla których organem prowadzącym 

jest Gmina Przytoczna 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Joanna Matuszewska. 

Radny Konrad Golec zapytał -  Panie Przewodniczący, ja tylko chciałem się 

dopytać, bo w uzasadnieniu w tym projekcie uchwały jest zdanie, połowa zdania, oraz 

likwidacją Szkoły Podstawowej imienia Marii Konopnickiej w Wierzbnie. Tu chodzi raczej 

o administracyjną zmianę w związku z reorganizacją, tak? 

Skarbnik Joanna Matuszewska - jeżeli chodzi o Szkołę Podstawową w Wierzbnie, 

to ta szkoła celem utworzenia filii została zlikwidowana kilka lat temu, także już urząd nie 

prowadzi obsługi tej szkoły, prowadzi obsługę tylko i wyłącznie Szkoły Podstawowej  

w Przytocznej, ponieważ jednostki pod nazwą Szkoła Podstawowa imienia Marii 

Konopnickiej w Wierzbnie nie ma. Mamy Szkołę Podstawową w Przytocznej, 

Przedszkole Kasztanowa Kraina i Klub Dziecięcy, od niedawna Klub Dziecięcy Domiś  

w Przytocznej. Obsługę tej jednostki również będzie prowadził Urząd. Zaznaczę obsługę 

finansowo-księgową. Dziękuję. 

Innych pytań i uwag do projektu nie zgłoszono, zatem Przewodniczący poddał 

uchwałę pod głosowanie.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0  

Wyniki imienne 

ZA (15) Bogusław Chajduk, Krystian Gabryelski, Konrad Golec, Jolanta Góra, Zbigniew 

Klusek, Maria Kuberska, Waldemar  Maciąg, Sylwester  Mędryk, Ewelina Mędykowska, 

Mirosław Romanowski, Sławomir Sprohs, Katarzyna Strylewicz, Angelika Sudoł, Danuta 

Szczyszyk, Żaneta Wrona 

 Uchwałę zarejestrowano pod nr VI.27.2024 – załącznik nr 13 do protokołu. 

2) w sprawie określenia zasad wyznaczania składu oraz zasad działania Komitetu 

Rewitalizacji w Gminie Przytoczna 

Projekt uchwały omówiła Zastępca Wójta Anna Sawka zgłaszając autopoprawkę 

w związku z błędem pisarskim w numeracji załącznika i tytule. Następnie głos w dyskusji 

zabrali: 

Radny Konrad Golec - Panie Przewodniczący, mi wydaje się, że tą wątpliwość 

rozwiewa zapis w §1 punkcie 1 członków komitetu powołuje Wójt w drodzy zarządzenia. 

Natomiast to później ta kwestia, czy będzie od 1 do 5, czy będzie więcej? No to 

rozstrzyga Wójt i tutaj chyba no nie ma co się zatrzymywać nad tym. 

Uchwałę zarejestrowano pod nr VI.28.2024 – załącznik nr 14 do protokołu. 
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3) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Joanna Matuszewska. Pytań i uwag do 

projektu nie zgłoszono, zatem Przewodniczący Rady Gminy poddał uchwałę pod 

głosowanie. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0  

Wyniki imienne 

ZA (15) Bogusław Chajduk, Krystian Gabryelski, Konrad Golec, Jolanta Góra, Zbigniew 

Klusek, Maria Kuberska, Waldemar  Maciąg, Sylwester  Mędryk, Ewelina Mędykowska, 

Mirosław Romanowski, Sławomir Sprohs, Katarzyna Strylewicz, Angelika Sudoł, Danuta 

Szczyszyk, Żaneta Wrona 

 

 Uchwałę zarejestrowano pod nr VI.29.2024 – załącznik nr 15 do protokołu. 

4) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przytoczna na lata 

2024-2034 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Joanna Matuszewska. Pytań i uwag do projektu 

nie zgłoszono, zatem Przewodniczący Rady Gminy poddał uchwałę pod głosowanie. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0  

Wyniki imienne 

ZA (15) Bogusław Chajduk, Krystian Gabryelski, Konrad Golec, Jolanta Góra, Zbigniew 

Klusek, Maria Kuberska, Waldemar  Maciąg, Sylwester  Mędryk, Ewelina Mędykowska, 

Mirosław Romanowski, Sławomir Sprohs, Katarzyna Strylewicz, Angelika Sudoł, Danuta 

Szczyszyk, Żaneta Wrona 

 

 Uchwałę zarejestrowano pod nr VI.30.2024 – załącznik nr 16 do protokołu. 

5) w sprawie poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości, podatku rolnego i 

podatku leśnego, wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości 

wynagrodzenia za inkaso 

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Romanowski poinformował, że projekt 

omawiano na posiedzeniu Komisji Finansów. Wobec braku pytań i uwag do projektu 

poddał uchwałę pod głosowanie. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0  

Wyniki imienne 
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ZA (15) Bogusław Chajduk, Krystian Gabryelski, Konrad Golec, Jolanta Góra, Zbigniew 

Klusek, Maria Kuberska, Waldemar  Maciąg, Sylwester  Mędryk, Ewelina Mędykowska, 

Mirosław Romanowski, Sławomir Sprohs, Katarzyna Strylewicz, Angelika Sudoł, Danuta 

Szczyszyk, Żaneta Wrona 

 

 Uchwałę zarejestrowano pod nr VI.31.2024 – załącznik nr 17 do protokołu. 

6) w sprawie wyrażenia woli kontynuacji członkostwa Gminy Przytoczna  

w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Rybacka Obra – Warta 

Projekt uchwały przedstawiła Zastępca Wójta Anna Sawka. 

Pytań i uwag do projektu nie zgłoszono, zatem Przewodniczący Rady Gminy 

poddał uchwałę pod głosowanie. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0  

Wyniki imienne 

ZA (15) Bogusław Chajduk, Krystian Gabryelski, Konrad Golec, Jolanta Góra, Zbigniew 

Klusek, Maria Kuberska, Waldemar  Maciąg, Sylwester  Mędryk, Ewelina Mędykowska, 

Mirosław Romanowski, Sławomir Sprohs, Katarzyna Strylewicz, Angelika Sudoł, Danuta 

Szczyszyk, Żaneta Wrona 

 Uchwałę zarejestrowano pod nr VI.32.2024 – załącznik nr 18  do protokołu. 

 

7) w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej przejęcia drogi powiatowej nr 1324F 

W dyskusji głos zabrali: 

 Radny Sylwester Mędryk - ja mam pytanie, korzystając, że mamy radnego 

powiatu w sprawie tej drogi. Czy jest jakaś możliwość, żeby tą drogę zrobić? 

Ewentualnie współpraca z naszą gminą? No. Może ta petycja była też do was 

skierowana? Nie wiem, czy była już rozpatrywana? 

Radny Powiatu Międzyrzeckiego Piotr Barski - i petycja mieszkańców i przekazanie 

petycji do Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych też już wisi na BIP-ie i odpowiedź 

dyrektora [niezrozumiałe] do starosty też już jest. Tak jak Pani Żaneta Wrona 

powiedziała, że reprezentacja radnych z gminy Przytoczne jest w tej kadencji wyjątkowa 

i na pewno będę rozmawiał, żeby bardziej pochylić się nad tą petycją, bo jest zrobiona 

strategia dla wszystkich dróg powiatowych i Pan [niezrozumiałe] zapewniał, że ona nie 

jest sztywna, lecz elastyczna. Zależy to od radnych, co tam możemy w tej strategii 

zmienić. Więc ja ze swojej strony obiecuję, że osobiście porozmawiam ze Starostą i z 

Dyrektorem [niezrozumiałe] i czy w formie interpelacji, czy na zarządzie będę o tym 

rozmawiał. Na pewno szansa jest. 

 Radny Konrad Golec – pytanie do Pana Wójta - Czy udało się spotkać z Panem 

Starostą i porozmawiać, bo ta petycja już dosyć długo jest tutaj. Porozmawiać i być 

może jakieś padły, nie wiem, informacje, zobowiązania dotyczące tej drogi. Już nie 
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mówię stricte, czy przejąć, czy nie przejąć, ale być może wynegocjować jakieś częstsze 

modernizacje nawierzchni i tak dalej. Czy odbyło się jakieś spotkanie w tej sprawie? 

 Wójt Bartłomiej Kucharyk - w tej sprawie póki co spotkanie się jeszcze nie odbyło, 

ale pewnie odbędzie się. Zarówno ja, jak również Pan Starosta czekają na decyzję rad, 

decyzję rady gminy. Pan Starosta pewnie na decyzję rady powiatu, bo to nie Pan 

[niezrozumiałe] będzie decydował o tym, które drogi będą budowane, tylko radni, 

poszczególnie. Dlatego znając decyzję rady pewnie będziemy szukali rozwiązań, a tutaj 

na zebraniu Sołeckim, Sołectwa Gaj i Poręba deklarowałem troszeczkę w imieniu 

własnym, ale również i myślę, że i Państwa, że bardzo chętnie zdając sobie sprawę  

z konieczności realizacji tej inwestycji, no będziemy tutaj pewnie skłonni percypować  

w kosztach tej inwestycji i to możemy mieszkańcom, przynajmniej ja, zapewnić, ale to 

Państwo będziecie decydowali o tym, czy tak się stanie. Będę Państwa do tego też 

namawiał. Ale póki co spotkanie się nie odbyło, ponieważ czekamy na Państwa decyzje. 

Jakie będą decyzje poszczególnych lat. 

 

Innych pytań i uwag do projektu nie zgłoszono, zatem Przewodniczący Rady 

Gminy poddał uchwałę pod głosowanie. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (13) Bogusław Chajduk, Krystian Gabryelski, Jolanta Góra, Zbigniew Klusek, Maria 

Kuberska, Waldemar  Maciąg, Ewelina Mędykowska, Mirosław Romanowski, Sławomir 

Sprohs, Katarzyna Strylewicz, Angelika Sudoł, Danuta Szczyszyk, Żaneta Wrona 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Konrad Golec, Sylwester  Mędryk 

BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNI (0) 

 

Uchwałę zarejestrowano pod nr IV.33.2024 – załącznik nr 19 do protokołu. 

 

8) w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej rozbudowy drogi gminnej ulica Górna  

w m. Przytoczna etap II 

W dyskusji głos zabrali: 

Radny Konrad Golec - ja apeluję do Państwa, aby nie przyjąć tego projektu 

uchwały. W imieniu mieszkańców, którzy tą petycję złożyli. Tak naprawdę przyjęcie tej 

uchwały to powrót do punktu wyjścia sprzed chyba kilku lat, kiedy rozpoczynaliśmy 

dyskusję nad remontem, modernizacją drogi górnej i problemami, które tam występują, 

szczególnie związane z szerokością tej drogi, z niemożliwością wykonania tej inwestycji, 

z potrzebą wywłaszczenia części gruntów od prywatnych właścicieli. Wydawało się, że 

jeszcze chyba z rok temu, no tutaj został wypracowany konsensus, że skoro 

zetapowaliśmy tą inwestycję na dwa etapy. Pierwszy, który w tej chwili za chwilę już 
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zapewne się odbędzie od drogi krajowej w stronę młyna i to ma być dwukierunkowa 

jezdnia, no to ten drugi odcinek, nie wiem, 200 metrów łączący młyn z ul. Łąkową, drogą 

powiatową, może faktycznie zostać wykonany w formule jednokierunkowej jezdni. Mało 

tego, w czasie kampanii, tutaj obecnie na tej sali, radni chodzili i zgadzali się  

z mieszkańcami w tej sprawie. Na sesji Pan Wójt tutaj zajął stanowisko, że skoro tak 

mieszkańcy mają taką wolę, no to faktycznie zróbmy tą ulicę jednokierunkową. Bo tak 

naprawdę, ani nie mamy jasnej, konkretnej decyzji z Generalnej Dyrekcji Dróg 

Krajowych i Autostrad, czy jest możliwość czy nie, ani z rejonu dróg powiatowych, czy 

jest możliwość, czy nie. Natomiast my, jako radni, możemy wyrazić swoją wolę  

w imieniu mieszkańców. Dlatego proszę Państwa, żebyście nie przyjmowali tego 

projektu uchwały. Bo wola mieszkańców jest taka, żeby jednak nie wchodzić  

w procedurę wywłaszczania, tylko zrobić tam jezdnię jednokierunkową. To my tak 

naprawdę o tym mamy decydować. Osoba, która będzie przygotowywała dokumentację 

techniczną, to ona powinna wszelkiego rodzaju użyć sposobów, możliwości, żeby to 

zrobić w takiej formule, jak my wskazujemy i czego oczekują mieszkańcy. Dziękuję. 

Wójt Bartłomiej Kucharyk - Panie Radny Konrad Golec, ja z ogromnym 

ubolewaniem odniosę się do tego, że po raz drugi na jednej sesji Rady Gminy Pan 

wspomina o kampanii wyborczej. Ja pragnę Panu przypomnieć, że wybory się już 

skończyły. Już nie jesteśmy w trybie kampanii wyborczej, tylko w czasie pracy dla 

mieszkańców. Także ja pamiętam, co ja mówiłem w kampanii wyborczej, ale my już 

jesteśmy 3 miesiące poza tym trybem. Proszę już przestać żyć wyborami, tylko żyć 

pracą na rzecz mieszkańców Gminy Przytoczna. Szanowni Państwo, decyzję 

oczywiście podejmiecie Wy, tak. To od Państwa będzie zależało, co się dalej z tą drogą 

stanie. Raczej z tym projektem w ogóle. Ja cieszę się bardzo, że w tym projekcie 

uchwały, przepraszam, że usiądę, że w tym projekcie uchwały znajduje się  

w uzasadnieniu taki zapis. Poprzez analizowaniu tematu Komisja rozpatrzyła petycję 

negatywnie w oparciu o dane na obecny stan, gdyż trwają prace związane z adaptacją 

tej ulicy, trwają ustalenia i trudno podjąć ostateczną decyzję co do kształtu 

proponowanego i ostatecznego przebiegu drogi. Jednocześnie Komisja podkreśla, że  

w przypadku możliwości rozwiązań na etapie projektowania rekomenduje się 

uwzględnienie wniosku mieszkańców. I to jest najważniejsze zdanie, które znajduje się 

w tym projekcie. Żeby zrealizować jakąkolwiek inwestycję trzeba uzgodnić wszystko ze 

stronami postępowania. Czasami prawo nie jest adekwatne, budowlane, prawo 

drogowe, ze stanem faktycznym, jak to mamy akurat w przypadku tej drogi i  

z oczekiwaniami mieszkańców. Dzisiaj, drodzy Państwo, Wy musicie rozpatrzeć petycję, 

bo macie na to ustawowy termin, ale cieszę się bardzo, że ten zapis się znalazł, bo po 

raz kolejny publicznie deklaruję, że mieszkańcy ostatecznie zdecydują o tym, czy ta 

droga będzie w ogóle wybudowana, bo jesteśmy na etapie uzgodnień, ustaleń i warto, 

zanim się wypowie te słowa, się tym zainteresować, na którym jesteśmy etapie, a nie 

rzucać hasła, które jeszcze bardziej podgrzeją już gorącą atmosferę. To jest 
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niewskazane w debacie publicznej, w dialogu publicznym. Warto się merytorycznie 

zapoznać, na jakim etapie akurat jestem, a ja nie kojarzę, żeby Pan się z tą sprawą 

interesował, przynajmniej ze mną na ten temat Pan nie rozmawiał. Drodzy Państwo, na 

ten temat tej drogi odbędzie się szeroka debata z mieszkańcami, ponieważ na obecną 

przynajmniej chwilę wszystko wskazuje na to, że w myśl obowiązujących przepisów,  

w myśl obowiązującego prawa, będzie tam dosyć dużo problemów, że tak to nazwę, 

projektowych i problemów wykonawczych. Podejmując tą uchwałę Państwo zamkniecie 

jakąkolwiek możliwość dalszego procedowania tej inwestycji. Znaczy podejmując 

decyzję za uwzględnieniem tej petycji, bo ona będzie dla mnie wiążąca. Pozostawienie 

tematu otwartego da nam możliwość doprowadzenia do końca etapu projektowania i do 

podjęcia ostatecznej decyzji. Na dzień dzisiejszy, jeśli Państwo uwzględnicie petycję, 

zróbcie, co uważacie. Dalsza możliwość projektowania będzie niemożliwa. Jeśli to 

pozostanie w tym zapisie, dojdziemy do końca etapu. A co ja teraz wykonawcy powiem, 

z którym mamy podpisaną umowę? A co w momencie, kiedy Państwo zwiążecie mnie tą 

uchwałą do niemożliwości dalszego procedowania? Przecież to jest podpisana umowa. 

A wykonawca mi powie, a ja nie rozwiązuję umowy. Dlatego pozwólmy sobie do czasu 

ostatecznego uzgodnienia, a trwają prace projektowe uzgodnienia, zostawmy sobie tą 

furtkę w zasadzie tego zapisu i ostatecznie podejmiemy decyzję, kiedy faktycznie po 

uzgodnieniach i ustaleniach będziemy wiedzieli, co my tam w ogóle możemy zrobić. Na 

obecną chwilę sytuacja jest mocno skomplikowana, jeśli chodzi o to, co chcą 

mieszkańcy, a to, co można tam zrobić zgodnie z prawem budowlanym. W związku  

z powyższym, po uzgodnieniach i ustaleniach zrobimy jeszcze jedno spotkanie  

z mieszkańcami i niech mieszkańcy się opowiedzą wówczas, co tak de facto z tym 

fantem robimy. Dzisiaj możemy gdybać, bo ostatecznych jeszcze uzgodnień i ustaleń na 

piśmie nie mamy. Jesteśmy po konsultacjach wstępnych, spotkaniach i tak dalej. 

Widzimy, w którym to kierunku idzie. Czekamy na ostateczne pisma i wówczas będzie 

można dopiero powiedzieć, co tak de facto tam się może zadziałać. Niemniej jednak 

nieprzyjęcie, przyjęcie tej petycji przez mieszkańców zamknie nam jakiekolwiek drogi do 

dalszego procedowania tego tematu. Jeszcze raz zaznaczam, że wola mieszkańców 

będzie tutaj najważniejsza. I na pewno nikt nie bagatelizuje tej petycji, nikt nie 

bagatelizuje uwag mieszkańców i w pełni się z nimi utożsamiamy. Niemniej jednak no 

sytuacja pomiędzy chcieć, a móc zaprojektować jest dramatycznie różna, no. Dziękuję. 

Radny Konrad Golec - Panie Przewodniczący. Ja tylko przytoczyłem tutaj 

Pańskie stanowisko, Panie Wójcie, jakie Pan zajął na sesji oficjalnie w sprawie petycji 

mieszkańców dotyczącej Drogi Górnej. A druga rzecz, niepotrzebnie w kierunku mojej 

takiej złośliwości, że może mało się zainteresowałem. Bo tylko chciałem powiedzieć 

Panu, że no musi Pan zrozumieć, że nie jest Pan jedynym źródłem informacji, żeby 

uzyskać wiedzę i informację w jakimś temacie. Dziękuję. 
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Wójt Bartłomiej Kucharyk - ja doskonale pamiętam, co deklarowałem  

z mieszkańcami, z którymi też się wielokrotnie w tym temacie spotykałem  

i rozmawiałem. Podtrzymuję swoje stanowisko, że głos mieszkańców tutaj będzie 

najważniejszy. Niemniej jednak, dopóki nie mamy uzgodnień i ustaleń, trudno w tej 

sprawie podjąć decyzję. Może potrzebna będzie jeszcze jedna petycja, to przecież nie 

zaszkodzi, tak, ale wtedy, kiedy będziemy mieli czarno na białym, co by tam w ogóle 

możemy zrobić i na co nam zezwala prawo budowlane. Dziękuję bardzo. 

Innych pytań i uwag do projektu nie zgłoszono, zatem Przewodniczący Rady 

Gminy poddał uchwałę pod głosowanie. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (12) Bogusław Chajduk, Krystian Gabryelski, Zbigniew Klusek, Maria Kuberska, 

Waldemar  Maciąg, Sylwester  Mędryk, Ewelina Mędykowska, Mirosław Romanowski, 

Sławomir Sprohs, Angelika Sudoł, Danuta Szczyszyk, Żaneta Wrona 

PRZECIW (1) Konrad Golec 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Jolanta Góra, Katarzyna Strylewicz 

BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNI (0) 

 

Uchwałę zarejestrowano pod nr VI.34.2024 – załącznik nr 20 do protokołu. 

Ad 8. 

W sprawach różnych żadnych spraw nie poruszono. 

Ad 9. 

W związku z wyczerpaniem spraw i tematów zaplanowanych na niniejszą sesję 

Przewodniczący Mirosław Romanowski zamknął posiedzenie dziękując wszystkim za 

udział. 

                                        Przewodniczący Rady Gminy 

          ……………………………… 

                                        Mirosław Romanowski 

 

Protokołowała: insp. Anna Woźna 
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Załączniki: 

1) listy obecności, 

2) sprawozdanie wójta z działalności o okresie międzysesyjnym, 

3) raport o stanie gminy Przytoczna  za 2023 rok, 

4) uchwała nr VI.24.2024 w sprawie w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Przytoczna 

wotum zaufania, 

5) sprawozdanie finansowe jednostki za 2023 rok, 

6) sprawozdanie roczne z wykonania uchwały budżetowej za 2023 rok, 

7) opinia RIO o przedłożonym przez Wójta Gminy Przytoczna sprawozdaniu,   

8) opinia komisji rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy Przytoczna, 

9) informacja o stanie mienia komunalnego gminy Przytoczna, 

10) uchwała nr VI.25.2024 w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania uchwały budżetowej za 2023 rok, 

11) uchwała nr 371/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej 

Górze z dnia 10 czerwca 2024 r. w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Przytoczna o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Przytoczna z tytułu 

wykonania budżetu Gminy za 2023 rok, 

12) uchwała nr VI.26.2024 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Przytoczna  

z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok, 

13)  uchwała nr VI.27.2024 zmieniająca uchwałę nr XXXI.172.2021 Rady Gminy Przytoczna 

z dnia 27 maja 2021 r. w sprawie wspólnej obsługi finansowej jednostek organizacyjnych 

zaliczanych do sektora finansów publicznych, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Przytoczna, 

14) uchwała nr VI.28.2024 w sprawie określenia zasad wyznaczania składu oraz zasad 

działania Komitetu Rewitalizacji w Gminie Przytoczna, 

15) uchwała nr VI.29.2024 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok, 

16) uchwała nr VI.30.2024 zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przytoczna na 

lata 2024-2034, 

17) uchwała nr VI.31.2024 w sprawie poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości, 

podatku rolnego i podatku leśnego, wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości 

wynagrodzenia za inkaso 

18) uchwała nr VI.32.2024 w sprawie wyrażenia woli kontynuacji członkostwa Gminy 

Przytoczna w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Rybacka Obra – Warta, 

19) uchwała nr VI.33.2024 w sprawie w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej przejęcia 

drogi powiatowej nr 1324F 

20) uchwała nr VI.34.2024 w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej rozbudowy drogi 

gminnej ulica Górna w m. Przytoczna etap II 

 

 

 


